



社区规划

- 1 大城市建成区小尺度公共空间场所营造与社会资本再生产 杨贵庆 房佳琳 关中美
- 8 社会创新治理视角下的上海中心城社区规划发展研究 奚文沁
- 17 社会资本影响社区社会组织成长绩效的研究——以成都市肖家河街道为例 李东泉
- 23 转型背景下参与式社区规划的实践和思考——以北京市清河街道Y社区为例 刘佳燕 谈小燕 程情仪
- 29 高密度城市社区花园实施机制探索——以上海创智农园为例 刘悦来 尹科变 魏 闽 王 莹
- 34 城市治理的生产、消费和生活空间：产区、商区和社区的联动治理 宋道雷
- 39 面向问题和需求的上海社区规划编制方法和实施机制探索 过甦茜

规划实践

- 46 城市公共空间更新的探索与实践——以黄浦江东岸滨江开放贯通规划为例 杨伊萌

亚洲城市

- 52 迪拜：房地产运作与跨国性城市发展 Yasser Elsheshtawy [美] 著 纪 雁 沙永杰 译 点评：伍 江

风貌保护

- 60 “全球城市”视野下上海历史文化保护的顶层设计——基于英国《遗产2020》影响启示的初探
陈 鹏 胡莉莉 扎博文
- 65 北京历史文化名城保护旧城更新实施路径刍议 倪 锋 张 悦 黄 鹤

城市研究

- 70 基于多元数据的大都市区范围划定方法研究——以武汉为例 周 婕 陈虹桔 谢 波
- 76 基于道路交通指数大数据的上海市主城区交通拥堵特征研究 邹 伟
- 82 上海市生态网络体系评价方法研究 阎 凯 王宝强 沈清基
- 90 中国县域电子商务发展的空间特征及影响因素研究 徐 杰 罗震东 何鹤鸣 周洋岑
- 98 集聚与裂变——淘宝村、镇空间分布特征与演化趋势研究 单建树 罗震东
- 105 新区核心区内传统村落保护策略与方法研究——以佛山市高明区阮涌村为例 由 翌
- 111 特大城市近郊区“棚户简屋”区的改造策略研究——以上海市嘉定区为例 朱 金 王 超
- 116 三维电子报批在城乡规划管理中的应用——以镇江市规划局实践为例 程 哲 石传奎 杨国飞
- 121 上海轨道交通站点调查及开发刍议 郑宙青 毛春鸣

规划信息

127

本刊启事

1. 作者投稿不得侵犯他人著作权。
2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
3. 本刊对来稿保留修改权，对所发文章享有中文专有出版权（含数字出版权），请勿一稿多投。如有异议，请事先声明。
4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载，必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
5. 限于人力和物力，来稿一律不退，敬请作者自留底稿。
6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题，请与印刷厂联系。



COMMUNITY PLANNING

- 1 Place Making of Small-scale Public Space and Reproduction of Social Capital in Built-up Areas in Big Cities
[YANG Guiqin](#), [FANG Jialin](#), [GUAN Zhongmei](#)
- 8 Research on Community Planning and Development of Shanghai Central City in the View of Social Innovation Governance [XI Wenqin](#)
- 17 The Role of Social Capital in the Growth of Community Based Social Organizations: A Case Study of Xiaojiahe Community in Chengdu
[LI Dongquan](#)
- 23 Practice and Reflection of Participatory Community Planning under the Background of Transformation: A Case Study of Y Community, Qinghe District in Beijing [LIU Jiayan](#), [TAN Xiaoyan](#), [CHENG Qingyi](#)
- 29 New Approaches to Community Garden Practices in High-density High-rise Urban Areas: A Case Study of Shanghai KIC Garden
[LIU Yuelai](#), [YIN Keluan](#), [WEI Min](#), [WANG Ying](#)
- 34 The Urban Governance of Producing, Consuming and Living Space:the Linkage Governance of Producing Area, Business District and Community Governance [SONG Daolei](#)
- 39 Community Planning and Management in Shanghai Based on Problems and Requirements [GUO Suqian](#)

PLANNING PRACTICE

- 46 Exploration and Practice of Urban Public Space Regeneration: A Case Study of the East Bund of Huangpu River Public Space Regeneration
[YANG Yimeng](#)

ASIAN CITY STUDY

- 52 Real Estate Speculation & Transnational Urbanism in Dubai
[Yasser Elsheshtawy\[USA\]](#), translated by [JI Yan](#) and [SHA Yongjie](#), Comment by [WU Jiang](#)

FEATURE CONSERVATION

- 60 Top Level Design Historic Conservation Methods for Shanghai Under the New Perspective of 'Global City': The Enlightenment of the *Heritage 2020* in England [CHEN Peng](#), [HU Lili](#), [ZHA Bowen](#)
- 65 Initial Research on the Implementation Method of Old City of Beijing Regeneration for Historic Cultural Cities Conservation
[NI Feng](#), [ZHANG Yue](#), [HUANG He](#)

URBAN RESEARCH

- 70 Study on the Method of Metropolitan Area Delimitation Based on Multi-data: A Case Study of Wuhan [ZHOU Jie](#), [CHEN Hongju](#), [XIE Bo](#)
- 76 Analysis on Traffic Congestion of Shanghai Central City Based on Road Transportation Index Big Data [ZOU Wei](#)
- 82 Research on Evaluation and Construction of Ecological Network System in Shanghai [YAN Kai](#), [WANG Baoqiang](#), [SHEN Qingji](#)
- 90 Research on the Spatial Characteristics and Influence Factors of County E-Commerce Development in China
[XU Jie](#), [LUO Zhendong](#), [HE Heming](#), [ZHOU Yangcen](#)
- 98 Agglomeration and Fission: Spatial Distribution Characteristics and Evolution Trends of Taobao Villages and Towns
[SHAN Jianshu](#), [LUO Zhendong](#)
- 105 Study on the Protection Strategy and Method of Traditional Villages in Core Area of New Town: A Case Study of Ruanchong Village in Foshan City [YOU Yi](#)
- 111 Renewal Strategies of Shanty Areas in Metropolitan Suburbs: A Case Study of Jiading District, Shanghai [ZHU Jin](#),[WANG Chao](#)
- 116 Application of Three-dimensional Electronic Approval in Urban Planning Administration: A Case Study of Zhenjiang Planning Bureau
[CHENG Zhe](#), [SHI Chuankui](#), [YANG Guofei](#)
- 121 On-the-spot Investigation of Shanghai Rail Transit Stations and Development Suggestions [ZHEN Zhouqing](#), [MAO Chunming](#)

URBAN PLANNING INFO

127

NOTICE

1. The authors shall not infringe copyright.
2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
6. For binding and printing issues, please contact the printing house.